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Cîtu despre emisiunea de titluri de stat: Vom continua sigur în 2021, va mai fi poate

si anul acesta una

Emisiunea de titluri de stat pentru populatie va continua si în 2021, fiind posibil ca si în acest an sa mai fie

realizata înca o astfel de emisiune, a anuntat joi ministrul Finantelor, Florin Cîtu, mentionând ca

programul Fidelis a avut succes. 

Titlurile de stat pentru populatie Fidelis au intrat, joi, la tranzactionare la Bursa de Valori Bucuresti (BVB), iar

ministrul Finantelor Publice, Florin Cîtu, a deschis sedinta alaturi de reprezentantii Autoritatii de Supraveghere

Financiara, ai Consortiului de Intermediere a Ofertei si ai BVB - gazda evenimentului.

"De când voiam sa fac si eu acest lucru. Nu numai sa cumpar actiuni, dar si sa deschid piata de capital. Suntem

astazi aici si sunt bucuros ca avem asa de multe vesti bune, desi contextul în care se întâmpla acest lucru este unul

dificil pentru toata lumea, dar avem cea mai mare subscriere de la populatie pe care o preia Ministerul Finantelor

Publice într-o luna de zile. Acesta este un succes si este adevarat ca este instrumentul nostru dar fara ajutorul

dumneavoastra consortiul si fara Bursa de Valori Bucuresti nu s-ar fi întâmplat. În acelasi timp, bineînteles, avem

o premiera: emisiunea de obligatiuni în euro care a fost un succes din punctul meu de vedere si este un lucru

despre care s-a tot vorbit în spatiul public", a mentionat Florin Cîtu.

Ministrul Finantelor a subliniat ca "acest program continua nu numai pentru ca este un succes, dar si ca strategie de

finantare a statului român".

"Bineînteles ca, pentru ca a fost un succes, vom continua cu acest program. Întâi sa vedem feedbakul, ce se

întâmpla, care sunt rezultatele, dar cu siguranta vom continua. Sigur în 2021 vor mai fi, poate si anul acesta înca

una, în functie de rezultate. Deci acest program continua nu numai pentru ca este un succes, dar si ca strategie de

finantare a statului român. Este o strategie de a te finanta de la cetateni. Asta înseamna ca toti participam direct la

programele de investitii în economie si suntem toti cointeresati sa iasa bine. Plus ca este mult mai stabil. Avem

diverse strategii în lume si vedem ca tarile care se finanteaza în proportie importanta din interior au o stabilitate

mai mare a datoriei publice. Vom continua. Este un moment bun. Sincer m-a surprins pentru ca este un context

dificil prin care trece economia globala si economia României. M-a surprins succesul dar îl acceptam si ne

mândrim cu el", a mai spus ministrul Finantelor.

Ministerul Finantelor Publice (MFP) a anuntat luni ca populatia a subscris, în perioada 15 iulie - 7 august, titluri de

stat Fidelis în lei si valuta în valoare echivalenta de peste 2 miliarde de lei, cea mai mare suma atrasa prin

programul Fidelis.

Potrivit MFP, o premiera este emisiunea în euro, fiind prima emisiune de titluri de stat denominata în moneda

europeana pe care o lanseaza Ministerul Finantelor Publice pentru populatie prin acest instrument. Celelalte doua

emisiuni de titluri de stat, emise în lei, reprezinta primele emisiuni pentru populatie din ultimii patru ani.

Titlurile de stat se tranzactioneaza la BVB începând de joi, 13 august, prin intermediarii autorizati.

Dobânda anuala pentru titlurile în euro este de 2%, în timp ce pentru titlurile în lei dobânda anuala este de 4% în

cazul celor cu scadenta în 2022 si de 4,5% în cazul celor cu scadenta în 2024.
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